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Delegacija opštine Prijedor boravila u 
turskom gradu Manisa 
 
Delegacija opštine Prijedor  u kojoj su bili 
predsjednica  Skupštine opštine Azra 
Pašalić, zamjenik načelnika  opštine 
Milenko Đaković i odbornica Zinajda  
Mahmuljin prisustvovali su tradicionalnom 
470. po redu  međunarodnom  Mesir  
festivalu koji je održan u turskom gradu 
Manisa.  Saradnja sa ovom opštinom na  
zapadu Turske  uspostavljena je na 
inicijativu Ministarstva vanjskih poslova 
BiH i posredstvom naše ambasade u 
Ankari  još  2006. godine, a godinu kasnije 
rezultirala je potpisvanjem Povelje o 
bratimljenju ove dvije opštine.   
 

    
 
Predsjednica Skupštine opštine Azra 
Pašalić je potvrdila da je prijedorska 
delegacija pored obilaska  kulturnih i 
istorijskih znamenitosti  ovog bratskog 
grada imala i niz kontakata i razgovora sa 
visokim zvaničnicima sa gradonačelnikom 
Manise Cengizom Ergunom, počasnim 
konzulom BiH Kemalom Bajsekom pa  i sa 
predsjednikom Turske Republike 
Abdulahom Gulom. 
-Razgovor su bili veoma korisni u cilju 
produbljivanja ekonomske i kulturne 
saradnje naših opština koji će biti 
nastavljeni prilikom dolaska njihove 
delegacije na svečanosti obilježavanja 

Dana naše opštine 16. Maja, kazala je 
Pašalićeva. 
Manisa je grad veoma bogate kulture i 
tradicije, ali  je i moderan industrijski grad, 
a u dosadašnjim susretima i  razgovorima  
rukovodstva ova dva grada  utvrđene su  
mnoge dodirne tačke i mogućnosti saradnje 
u raznim oblastima, prvenstveno 
mogućnost ulaganja u  privredne kapacitete 
opštine Prijedor. 
 Manisa je smještena u zapadnoj Anatoliji, 
a pored razvijene poljoprivrede, značajan 
je industrijski i trgovački centar ovog 
dijela Turske, te  područje prepoznatljivo 
po  stotinama  endemičnih vrsta cvijeća i 
bogatom šumskom vegetacijom i 
ljekovitom bilju.    
 
Prijedor i Kurpa na Uni-zajednički rad na 
projektu 
 
Načelnici opština Prijedor i Krupa na Uni 
potpisali su  23.aprila sa predstavnicima 
Udruženja građana „ Don“  sporazum o 
implementaciji projekta „ Naš doprinos 
zajednici“ koji će se implementirati  na 
području ove dvije opštine. Izvršni direktor 
udruženja „ Don“ Murisa Marić potvrdila 
je da je riječ o  jednogodišnjem  projektu  
sa ciljem stvaranja preduslova za učešće 
građana u građenju zajednica po evropskim 
standardima. 
 

 
 
-Ono što je najvažnije je da se projektom 
pruža prilika prilika mjesnim zajednicma 
ove dvije opštine da kroz zajednički rad 
doprinesu stvaranju boljeg i kvalitetnijeg 
okruženja i jačanja uloge građana u 
durštvu, kazala je Marićeva. 
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Ona je dodala da će se kroz projekat 
osigurati održiv razvoj mjesnih zajednica  
Petrovo i Veliko Palančište sa područja 
prijedorske opštine i mjesnih zajednica 
Hašani i Donji Dubovik u krupskoj 
opštini.Ukupna vrijednost projekta je  oko 
30 000 KM ,a podržavaju ga Švedska  
organizacija SIDA i  „Olof Palme centar“ 
iz Sarajeva. 
 

Istorijski čas posvećen Mladenu 
Stojanoviću  
 
Povodom 114. godišnjice rođenja i 68. 
godišnjice pogibije narodnog heroja dr 
Mladena Stojanovića  1.aprila je  održan 
istorijski čas i položeni vijenci ispred 
spomenika legendarnog partizanskog 
komandanta.Vijence su položile delegacije 
SUBNOR-a , ustanova i sportskih društava 
koji nose ime dr Mladena Stojanovića, 
Boračke organizacije ,  opštine Prijedor i 
susjednih potkozarskih opština. 
 -Mladen je bio  čovjek za primjer, 
revolucionar  od najranije mladosti pa do 
kraja života, najpopularnija ličnost ustanka 
na Kozari, Krajini i mnogo šire i jedan od 
najhrabrijih boraca i rukovodilaca 
Narodnooslobodilačke  borbe.Zato je 
njegov je lik  ostao da živi u sjećanju 
zajedno sa slavom herojske Kozare, rekao 
je   prisutnima predsjednik opštinske  
organizacije SUBNOR-a Veljko Rodić. 
 

 
 
 On je dodao da  je pred sadašnjim i 
budućim  generacijama zadatak da čuvaju i 
njeguju tekovine narodnooslobodilačkih 
ratova  potaknute tim neizmjernim 
herojstvom. 

Potpredsjednik Skupštine opštine Prijedor 
dr Vesna Jelača  je obraćajući se 
prisutnima podsjetila je da je Mladen 
Stojanović u vrijeme pogibije, aprila 1942. 
godine, bio komandant Drugog kozarskog 
narodnooslobodilačkog odreda i načelnik 
Operativnog štaba za Krajinu. 
-Mladen je i prije pogibije postao legenda, 
jer su ga krasili humanizam, revolucionarni 
duh, odmjerenost i poštenje, rekla je 
Jelača. 
Ona je dodala i da je veliki  Mladenov 
doprinos razvoju zdravstva, sporta i kulture 
u predratnom Prijedoru.Spomen na ovog 
legendarnog junaka Kozare održava se 
svake godine ispred bronzanog spomenika 
dr Mladena Stojanovića, koji je djelo 
njegovog brata, vajara Sretena Stojanovića. 
 

Zasjedala Skupština opštine Prijedor 
 
Odbornici Skupštine opštine  Prijedor 
usvojili su na  zasjedanju održanom 
15.aprila  Izvještaj o radu načelnika i  
opštinske Administrativne službe  za 2009. 
godinu, konstatujući da su rezultati tog 
rada vidljivi u svim oblastima života grada. 
 

 
 
 Načelnik opštine Marko Pavić je istakao 
da su u prethodnom periodu realizovani svi 
planirani  programi i strateški planovi , a 
da su pri tom  sve odluke donošene 
dvotrećinskom većinom glasova. 
 -Bilo mi je zadovoljstvo da čujem 
pohvale, ali i sugestije koje su iznijeli 
odbornici  o radu  opštinske administracije 
, ali je činjenica da su tokom ovog perioda 
našeg rada stvorene  objektivne 
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pretpostavke za dalji razvoj  opštine 
Prijedor , kazao je  Pavić. 
Prema njegovim riječima, pozitivna ocjena 
o radu  je uslijedila i zato što je  iz srednje 
razvijenih, opština Prijedoru sada u  rangu  
razvijenih, da se radi po evropskim 
standardima,te da su mnogim institucijama  
i ustanovama omogućili normalan rad.   
-Ono što je najvažnije je da smo napravili 
razvojni budžet kroz koji smo, i u uslovima 
ekonomske krize,stimulisali poljoprivredne 
proizvođače,kao i one koji se bave 
industrijskom proizvodnjom da bi što više 
zapošljavali, a što je u interesu građana, 
kazao je Pavić. 
On je dodao da se ovim  potvrđuje da je u 
opštini stvorena povoljna klima za rad 
privrednika, da je Prijedor postao 
primamljiv za strane investitore što će se 
odraziti i na dalji napredak u drugim 
segmentima života ove lokalne zajednice.  
 Na ovom zasjedanju odbornici  usvojili su 
i odluku o dodjeli Povelje počasnog 
građanina opštine Prijedor ambasadoru 
Kraljevine Norveške u BiH , Plakete 
opštine Prijedor  preduzeću „Mira“ a.d.  i  
novčane nagrade opštine Prijedor u iznosu 
od  1500KM  Muzičkoj školi  „ Savo 
Balaban“.Ove nagrade će biti uručene 
povodom 16. maja Dana opštine Prijedor. 
 
Četiri od šest preduzeća poslovalo 
pozitivno 
 
Prema podacima  Odjeljenja za privredu i 
poljoprivredu  opštine Prijedor u prošloj 
godini su četiri  od  šest  prijedorskih 
javnih preduzeća   pozitivno poslovali  sa 
ostvarenom   ukupnom dobiti od  548 000  
KM. Dobit su ostvarili  preduzeća 
„Toplana „ od oko 432 000  KM,“ Zavod 
za izgradnju  grada»“ od  106  000 KM 
,Komunalno preduzeće „Komunalne 
usluge „ od 10 500KM i Sportska dvorana 
„Mladost“  od 103 KM.U prošloj godini  
prihodi   prijedorske „Toplane „ bili su   u  
odnosu na uporednu 2008. godinu  veći  za 
8%,a  rashodi manji za 3%.Prihodi   
Komunalnog  preduzeća   „Komunalne 
usluge „ bili su veći za 8% u odnosu na 

2008. godinu,dok su rashodi   bili veći za 
7%. „Zavod za izgradnju  grada „Prijedor  
ostvario je  prihode   za 25,4% manje nego 
u  prethodnoj godini ,dok  su rashodi   bili 
manji za  26,3% od onih  iz uporedne 
godine.Prošlogodišnji   prihodi  i rashodi   
Sportske dvorana „Mladost“  bili su  manji 
za 12 % ,odnosno 11%  u  odnosu  na 
uporednu godinu. Od  dva prošlogodišnja 
gubitaša,a ukupnim gubitkom od 485 000  
KM,  gubitak AD  „Vodovoda“  iznosio je 
oko 447 000 KM,a  AD „Gradske tržnice“   
oko 38 000 KM. 
Prihodi  „ Vodovoda“   bili su   za 13 % 
manji  od ostvarenih prihoda  u 2008. 
godini,a njegovi rashodi manji za 4% . 
 Prihodi  „Gradske tržnice „ bili su manji  
za 10%,a  rashodi manji  za  4%  u odnosu 
na 2008.godini. 
U  šest prijedorskih  javnih preduzeća  
prošle godine  je  bilo zaposleno  378  
radnika, od kojih najviše, 166 u 
Komunalnom preduzeću «Komunalne 
usluge» ,a najmanje ,odnosno 9 radnika   u 
Sportskoj dvorani  „Mladost „ . 
 
Nezaposlenost problem i slijepih i 
slabovidih lica 
  
Iako Udruženje slijepih i slabovidih lica  u 
Prijedoru postoji još od  1997. godine  
njihovi članovi, kojih prema najnovijim 
podacima ima 187 na podučrju opštine,  
veoma teško ostvaruju svoja osnovna 
ljudska prava.Predsjednik udruženja 
Nebojša Đukanović potvrdio je da je 
osnovni problem ove kategorije 
zapošljavanje. 
-Ne znamo da li su u pitanju predrasude ili 
ne , ali naši članovi veoma teško dolaze do 
stalnog zaposlenja, tako da nas je 
zaposleno samo troje i to dva  
fizioterapeuta koja rade u bolnici i ja sam 
telefonista, rekao je Đukanović. 
On je dodao da porodice slijepih i 
slabovidih lica ne gube nadu da će doći i 
bolja vremena, te  se  njihovi članovi   
redovno školuju, pa i studiraju.  
-Trenutno imamo sedam studenata  i to 
studiraju književnost i socijalni rad, a šta 
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će s njima dalje biti to je za sada 
neizvjesno, dodaje Đukanović. 
On ističe da je tehnika veoma napredovala 
te da učenici i studenti uz    skener i 
govorni softver veoma lako mogu da 
savladaju gradivo i spreme ispite. 
-Cijena jednog takvog softvera je 360 KM 
što za neke i nisu neka sredstva, ali za 
većinu naših članova su lčesto nedostižna 
pa i tu pokušavamo da pomognemo, ističe 
Đukanović. 
Dodaje da nema redovne pomoći opštine, 
jer se Udruženje nalazi sa 4000 KM 
godišnje na opštinskom budžetu mogli bi 
da stave ključ u bravu. 
-Opština nam je dodijelila i prostor ,a 
sredstva koja dobijamo uglavnom 
koristimo da pomognemo starijim slijepim 
ili slabovidim osobama, kaže Đukanović. 
On dodaje i da ih zabrinjava veliki pritisak 
koji mnogi vrše na Centar za socijalni rad 
jer su čuli za program tuđe njege i pomoći i 
nastoje da se u ljega uključe navodeći da bi 
se brinuli o ovoj kategoriji stanovnika. 
-Mnogi bi u vrijeme krize i nedostatka 
posla željeli da budu korisnici tog 
programa i da se brinu o slijepim i 
slabovidim licima, a to nama nije potrebno  
jer svi mi imamo svoje porodice i one koji 
se o nama staraju, tako da su rijetki oni 
kojima je pomoć na takav način potrebna.P 
itam se dokle bi opština, koja finansira  i 
Centar i stigla kada bi svaka slijepa ili 
slabovida osoba imala pravo na tuđu 
pomoć i ljegu, kaže Đukanović. 
Nedavno je u prijedorskom pozorištu  u 
organizizaciji Udruženja slijepih o 
slabovidih lica održana  izložba  radova 
njihovih članova. 
-Željeli smo da pokažemo da i  slijepa i 
slabovida lica mogu biti veoma korisni 
članovi zajednice,a svi naši sugrađani su 
mogli da vidi razne  predmete koje su 
napravila slijepa lica , ali i da čuje poeziju 
koju pišu naši članovi, rekao je Đukanović. 
 
Prijedor postao veliko gradilište 
 
Načelnik opštine Prijedor Marko Pavić 
pozvao je građane Prijedora  da imaju 

razumijevanja i strpljenja  i da se , budući 
da su radovi na asfaltiranju prijedorskih 
ulica u punom jeku i  saobraćajne gužve 
velike, prilagode novonastaloj  situaciji. 
-Budući da je Prijedor  od početka aprila 
postao veliko gradilište i da  preduzeće „ 
Prijedor putevi“  izvodi  obimne  radove na  
rekonstrukciji gradskih ulica i dijela 
magistralnog puta koji prolazi kroz 
područje naše  opštine u dužini  od  5 300 
metara molimo građane na strpljenje i 
razumijevanje , poručio je Pavić. 
On je dodao da  od građana s pravom 
očekuje da se prilagode novonastaloj 
situaciji, pogotovo što se ove aktivnosti 
odvijaju u interesu stanovnika opštine 
Prijedor jer će nakon što se radovi završe 
glavne  prijedorske  saobraćajnice biti 
moderne i pružaće znatno bolje uslove za 
odvijanje saobraćaja. 
Radi se o rekonstrukciji  ulice Kralja Petra 
Prvog Oslobodioca  ispod podvožnjaka sa 
rekonstrukcijom raskrsnica kod „ Satka“ i 
„Jugobanke“ u dužini od 400 metara, 
rehabilitaciji magistralnog puta M-15 koji 
prolazi  kroz grad od Tešinića, kraj 
autobuske stanice i zgrade Karingtonka do 
mosta na Sani  u dužini od oko dva 
kilometra , rehabilitacija ulice Akademika 
Jovana Raškovića u centru grada u dužini 
od 450 metara, ulice Nikole Pašića  i 
Svetosavske u dužini 150 metara odnosno 
400 metara ,Zanatske ulice, ulice Prvog 
maja i  izgradnji jednostranog trotoara u 
Kozarskoj ulici.Projekat je  vrijedan 5,4 
miliona KM koji je opština Prijedor  
kandidovala kod Vlade RS  , za koji su 
odobrena sredstva iz Razvojnog programa 
RS. 
Predviđeno je da radovi  traju 150 dana i 
očekivani završetak radova 1.septembar, 
mada se s obzirom na intenzitet radova, 
njihov završetak očekuje i prije 
ugovorenog roka. 
Trenutno se skida postojeći sloj asfalta na 
pomenutim saobraćajnicama i trotoarima, 
tako da su saobraćajne gužve velike. 
Međutim,u očekivanju da se kolovozi 
konačno asfaltiraju i da sa njih  nestanu sve 
udarne rupe koje su nastale tokom zime i 
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da grad zablista u novom sjaju svi vizači 
pokazuju veliko strpljenje, tako da nema 
saobraćajnih nezgoda niti drugih prekršaja 
, potvrđeno je iz Stanice za bezbjednost 
saobraćaja Prijedor. 
 
Podsticaj zapošljavanju 
 
Opština Prijedor objavila je javni poziv za 
dodjelu sredstava za samozapošljavanje i 
zapošljavanje nezaposlenim licima i 
poslodavcima sa područja ove opštine za 
šta je u budžetu u ovoj godini ukupno 
predviđeno 215.000 KM.Za realizaciju 
projekta ''Podsticaj samozapošljavanju'' 
planirana su bespovratna sredstva u iznosu 
od 100.000 KM, a po jednom korisniku 
biće dodjeljivano od 3.000 do 8.000 
maraka. 
Osim uslova da je prijavljeno na evidenciji 
nezaposlenih Zavoda za zapošljavanje, lice 
koje konkuriše za sredstva treba da je 
zainteresovano za pokretanje vlastitog 
biznisa, što će, između ostalih kriterijuma, 
potkrijepiti biznis planom, ili da želi da 
pohađa obuku kojom bi učesnicima 
projekta prenijeli specifična znanja iz 
oblasti poslovnog planiranja. 
 Za ova sredstva može konkurisati samo 
jedan član porodičnog domaćinstva, a 
prednost pri dodjeli će imati korisnici 
opredjeljeni za registraciju proizvodnih 
djelatnosti, kao i oni koji planiraju 
zapošljavanje većeg broja radnika. 
Za projekat ''Podsticaj zapošljavanja 
mladih visokoobrazovanih kadrova'' 
predviđeno je u budžetu prijedorske 
opštine 50.000 KM. 
Poslodavci po jednom zaposlenom radniku 
sa visokom stručnom spremom mogu 
dobiti 3.000 KM bespovratnih sredstva, 
4.000 KM po zaposlenom s zvanjem 
magistra i 5.000 KM za zapošljavanje 
doktora nauka. 
Treći projekat odnosi se na ''Podsticaj 
poslodavcima za zapošljavanje novih 
radnika'', a za njega je planirano 65.000 
KM budžetskih sredstava. 
Poslodavci, koji ispunjavaju predviđene 
uslove, za radnika sa SSS,NK, PK i KV 

spremom može dobiti 2.000 KM, 2.500 za 
novo radno mjesto za lice sa višom i VKV 
spremom, a 3.000 za zapošljavanje 
fakultetski obrazovanog kadra. 
Osim da su likvidni i da ispunjavaju 
obaveze po osnovu javnih prihoda, 
poslodavci su obavezni da novozaposlene 
radnike zadrže u stalnom radnom odnosu 
najmanje dvije godine, a u tom periodu ne 
mogu smanjivati broj stalno zaposlenih. 
Prijave sa traženom dokumentacijom mogu 
se dostavljatio do 1. oktobra ove godine, 
odnosno do utroška planiranog novca. 
  
Pripravnici 
 
Prema podacima  Odjeljenja za privredu i 
poljoprivredu  opštine Prijedor u prošloj 
godini su četiri  od  šest  prijedorskih 
javnih preduzeća   pozitivno poslovali  sa 
ostvarenom   ukupnom dobiti od  548 000  
KM. 
Dobit su ostvarili  preduzeća „Toplana „ od 
oko 432 000  KM,“ Zavod za izgradnju  
grada»“ od  106  000 KM ,Komunalno 
preduzeće „Komunalne usluge „ od 10 
500KM i Sportska dvorana „Mladost“  od 
103 KM. 
U prošloj godini  prihodi   prijedorske 
„Toplane „ bili su   u  odnosu na uporednu 
2008. godinu  veći  za 8%,a  rashodi manji 
za 3%. 
Prihodi   Komunalnog  preduzeća   
„Komunalne usluge „ bili su veći za 8% u 
odnosu na 2008. godinu,dok su rashodi   
bili veći za 7%.„Zavod za izgradnju  grada 
„Prijedor  ostvario je  prihode   za 25,4% 
manje nego u  prethodnoj godini ,dok  su 
rashodi   bili manji za  26,3% od onih  iz 
uporedne godine.Prošlogodišnji  prihodi  i 
rashodi   Sportske dvorana „Mladost“  bili 
su  manji za 12 % ,odnosno 11%  u  
odnosu  na uporednu godinu.  
Od  dva prošlogodišnja gubitaša,a ukupnim 
gubitkom od 485 000  KM,  gubitak AD  
„Vodovoda“  iznosio je oko 447 000 KM,a  
AD „Gradske tržnice“   oko 38 000 KM. 
Prihodi  „ Vodovoda“   bili su   za 13 % 
manji  od ostvarenih prihoda  u 2008. 
godini,a njegovi rashodi manji za 4% . 
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 Prihodi  „Gradske tržnice „ bili su manji  
za 10%,a  rashodi manji  za  4%  u odnosu 
na 2008.godini.U  šest prijedorskih  javnih 
preduzeća  prošle godine  je  bilo 
zaposleno  378  radnika, od kojih najviše, 
166 u  preduzeću „Komunalne usluge“ ,a 
najmanje ,odnosno 9 radnika   u Sportskoj 
dvorani  „Mladost „.  
 
Pružni prelazi 
 
Od ukupno 166 putnih prelaza  na 
željezničkom  pravcu Doboj-Banja Luka-
Dobrljin  opštini Prijedor pripada 36 
prelaza, od kojih više od deset nema 
adekvatnu saobraćajnu signalizaciju i  kao 
takvi nisu bezbjedni za učesnike u 
saobraćaju.Šef Odsjeka za saobraćaj i 
parkinge Aleksandar Jeftić  potvrdio je da 
prema ranijim podacima od ukupnih 
uzroka  saobraćajnih udesa sa smrtnim 
posljedicama   preko 38 odsto otpada na 
bezbjednost na ovim prolazima, te da je taj 
procenat u posljednje vrijeme u opadanju, 
mada je i dalje izražen. 
- Prijedor je poznat po  ovoj problematici , 
jer ovdje više nego u drugim gradovima 
RS zbog neobezbjeđenih pružnih prelaza 
imamo veliki broj  saobraćajnih nezgoda sa 
smrtnim posljedicama.Naši pružni prelazi 
’trinaesta’ sa 13  i Topolik   sa 6 poginulih 
lica ušli su u crnu hroniku  naše željeznice,  
rekao je Jeftić. 
On je dodao je samo putem medija upoznat 
sa prijedlogom Stručne komisije „ 
Željeznica Republike Srpske“ za ukidanje 
27 putnih prelaza na ovom željezničkom 
pravcu i da  sumnja da  bi od postojećih 36 
prelaza u Prijedoru neki bio potpuno 
ukinut. 
-Mislim da se ne radi o ukidanju tih 
prelaza već da je ova stručna komisija 
željeznice izvršila pregled postojećih 
prelaza te utvrdila da jedan broj prelaza ne 
zadovoljava uslove sa aspekta bezbjednosti 
saobraćaja, a koji su definisani zakonskim 
propisima, kazao je Jeftić. 
Da je situacija krajnje ozbiljna kada je riječ 
o pružnim prelazima na području opštine  
Prijedor, govori podatak da su samo dva 

prelaza regulisana branicima, a ostali su 
neregulisani. 
-Veći broj tih prelaza je izgrađen za 
potrebe mjesnog stanovništva i njihovog 
bavljenja poljoprivredom , dok  se možda 
na  samo 5-6 prelaza  odvija putnički 
saobraćaj,rekao je Jeftić. 
On je dodao da u narednom periodu 
očekuje dostavljanje nalaza stručne 
komisije i utvrđivanje određenog roka do 
kada bi opština Prijedor, koja je u obavezi 
održavanja okoline pružnih prelaza, da sve 
nepravilnosti i nedostatke uredi po važećim 
propisima. 
-Mislim da će do ukidanja putnih prelaza 
doći tek ako lokalna zajednica ne ispoštuje 
obavezu njihovog uređenja jer je na drugi 
način nemoguće provesti mjeru zatvaranja 
prelaza, dodao je Jeftić. 
On je potvrdio da  je opština Prijedor do 
sada u više navrata pokretala inicijativu za 
bolje obilježavanje i uređenje pružnog 
prelaza “trinaesta“ , ali da do sada nije 
dobijala odgovor  niti smjernice za dalje 
aktivnosti, tako da dobra volja da se ova 
oblast uredi postoji na nivou lokalne 
zajednice. 
 
Formirano Udruženje voćara 
 
Opština Prijedor je dobila Udruženje 
voćara u kome je evidentirano oko 150 
voćara sa područja prijedorske regije. 
Voćari se nadaju da će uz pomoć 
novoosnovanog udruženja doći do boljih 
rezultata u svom poslu. Oni ističu da nisu 
nezadovoljni ali da bi preko udruženja, 
proizvodnja i plasman voća na tržište 
mogli biti mnogo bolji. 
-Kao pojedinci ne možemo stići nigdje dok 
udruženje ima pravni status i može da se 
javlja na konkurse i tendere odnosno 
možemo da se pojavimo na tržištu i 
zakonski sve regulišemo. Voćarstvo je 
posebno pogodno za Potkozarje i velika je 
šansa za njegov razvoj na ovim prostorima, 
rekao je voćar Goran Ninić.  
Prijedorski voćari trenutno većinu svojih 
proizvoda plasiraju na ovdašnje pijace ili 
kompanijama u Republici Srpskoj koje se 
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bave preradom voća. Opština Prijedor 
povremeno pomaže sa određenim 
subvencijama. Uz jedinstvenu bazu 
podataka koju će udruženje imati 
očekivanja su velika.  
-Cilj nam je da podignemo svijest 
proizvođača na viši nivo, da izađemo na 
nova tržišta, da pokušamo na području 
opštine podići hladnjače i sušare, da našu 
robu ne prodajemo za male pare i da se 
uvežemo sa ostalim udruženjima, istakao 
je voćar Stanko Mršić.  
Za razvoj voćarstva iz opštinskog budžeta 
je predviđeno 30.000 KM. 
 -Osnivanjem udruženja, voćari sada 
nastupaju kao zainteresovana grupa 
građana i nadam se da će u najskorije 
vrijeme sebi obezbijediti novo tržište i 
proširiti površine pod voćarskim 
proizvodima. Opština je ulagala u nove 
zasade voća i to namjerava raditi i u 
budućnosti, potvrdila je Tatjana Marić, šef 
odsjeka za razvoj poljoprivrede u opštini 
Prijedor. 
 
Akcija proljećnog uređenja grada 
 
Opština Prijedor  i ove godine u cilju 
ljepšeg izgleda grada pored redovnih 
aktivnosti predviđenih Programom 
zajedničke komunalne potrošnje organizuje 
akciju  proljetnog uređenja grada  za koju 
će biti izdvojeno oko 20 000 KM. Akcija  , 
čiji je moto „Ljepši i čišći grad treba biti 
briga svih nas“ obuhvata čišćenje grada, 
odnosno uređenje zelenih površina oko 
škola, poslovnih objekata, stambenih 
zgrada, ulica, trotoara, obala i korita rijeka 
i drugih neuređenih površina na području 
opštine Prijedor. 
Opština Prijedor će u sklopu ove akcije 
organizovati besplatan odvoz prikupljenog 
otpada u akcijama kao i odvoz kabastog 
otpada a prema utvrđenom rasporedu 
Komunalnog preduzeća. Opština je  
obezbijedila   10 000 sadnica cvijeća, 100 
ukrasnog grmlja, 40 klupa i  40 korpi, za 
uređenje  škola i mjesnih zajednica. 
 

 
 
Predviđeno je da se u akciju uključe 
građani, mjesne zajednice, vlasnici 
poslovnih prostora, škole, omladinske 
organizacije, nevladine organizacije i  
zajednice etažnih vlasnika i  da daju svoj 
doprinos očuvanju, zaštiti i unapređenju 
životne sredine, komunalne i zdravstvene 
higijene, odnosno da daju svoj doprinos 
ljepšem izgledu grada. Akcija uređenja 
trajaće do kraja aprila.  
 
Otvorene obnovljene prostorije MZ PD -2 
 
U prisustvu velikog broja mještana jedne 
od najvećih mjesnih zajednica  Prijedor 2  
u prigradskom naselju  Urije  otvorene su 
obnovljene prostorije Doma , tačnije  
renovirana konferencijska sala mjesne 
zajednice za šta je opština izdvojila oko 20 
000 KM.Načelnik opštine Prijedor Marko 
Pavić koji je prisustvovao ovoj svečanosti 
je istakao da opština nastoji da u svim 
mjesnim zajednicama  naprave ili obnove 
postojeće prostorije mjesnih domova koji 
bi bili centri gdje će se građani okupljati i 
ostvarivati svoja samoupravljačka prava. 
-Ovo je sada jedna moderna sala koju će 
koristiti Savjet mjesne zajednice, ali i svi 
politički subjekti, omladina, udruženja 
boraca, penzionera i  nevladine 
organizacije, kao i svi građani  ove  mjesne 
zajednice kazao je Pavić dodajući da je 
značaj uređenja još veći ako se zna da je 
ovo sjedište regionalne kancelarije četiri 
mjesne zajednice i to  Čirkin Polje, Gornji 
Orlovci, Božići, Palančište. 
On je dodao da je ranije uređen prostor 
sekretara mjesne zajednice, da je sada 
obnovljen prostor od 250 kvadrata koji 
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obuhvata čajnu kuhinju, sanitarni čvor i 
konferencijsku salu i da će uskoro biti 
renovirana i velika sala gdje će se u znatno 
boljim uslovima odvijati sjednice savjeta 
mjesne zajednice. 
Pavić je najavio , da će uprkos ekonomskoj 
krizi, opština i ove godine  nastojati da 
realizuje projekat sanacije seoskih domova 
i to najprije u mjesnim zajednicama  Miska 
Glava, Raškovac i Brezičani. 
 
Penzioneri organizovano u banje 
 
Prijedorski penzioneri će i ove godine 
organizovano ići na banjsko liječenje,a 
njihov desetodnevni boravak finansiraće se 
sa 70 odsto iz opštinskog budžeta dok će 
ostatak troškova snositi sami penzioneri. 
Predsjednik Udruženja penzionera 
Slobodan Brdar je potvrdio da će od 210 
000 KM koliko je u budžetu opštine 
predviđeno za finansiranje rada udruženja 
biti izdvojeno oko 80 000 KM za ove 
namjene. 
-Na banjsko liječenje  će ove godine biti  
upućeno 228 penzionera i to uglavnom oni 
lošijeg zdravlja i sa penzijom koja ne 
prelazi iznos od 500 KM i  koji od 
2007.godine  nisu boravili u banjama, 
kazao je Brdar. 
On je potvrdio da će  se evidentiranje  
zainteresovanih  penzionera obaviti u 
mjesnim udruženjima i da su ugovorom 
definisane cijene smještaja koje se neće  
mijenjati.Cijena desetodnevnog boravka u 
Banji  Vrućica  Teslić  je  500KM, u Banji 
Mlječanici 490 KM , a u Banji  Kulaši  475  
KM.Za razliku od ranijih godina kada su u 
banje odlazili  tokom cijele sezone , ove 
godine prijedorski penzioneri će u banjama 
Srpske boraviti od 15. maja do 30. juna. 
 
Izložba Branka Miljuša- 
            Posvećenje nestanku 
 
U prijedorskom Muzeju Kozare  otvorena 
je izložba crteža   Branka Miljuša  pod 
nazivom "Posvećenje nestanku“ koju je                                                                                                                             
ovaj slikar posvetio Donjoj Gradini, 
najvećem stratištu  koncentracionog  

logora Jasenovac. Izložba sadrži 120 crteža 
na 19 panoa i pet krstova, kao i 
dokumentarni dio, fotografije i drugi 
materijal stratišta Gradine, mada opominje 
i na svako drugo mjesto ljudskog stradanja. 
 

 
-Gradina u meni živi duboko i ovo su 
crteži nastali za 50 godina mog 
stvaralaštva ,a koji uvijek imaju nešto, ne 
striktno, vezano  za Gradinu već  za ratište 
, za stradanje, propadanje, bombardovanje, 
za ratove koje su nam ponudili iz svijeta,  
za prevaspitanje ljudi koji nemaju duše. 
Međutim, izabrao sam oko 100 crteža koji 
su jako lijepo bili opremljeni,obradio sam 
pet krstova, ti crteži su strašno bliski kao 
da su nastali tu kada se to dešavalo, kada 
se tu umiralo na veliko, rekao je Miljuš. 
Nazivajući izložbu ''ozbiljnim likovnim 
ekscesom'', muzejski savjetnik Simo Brdar 
rekao je da ne poznaje slikara, niti nečije 
slikarstvo, koje je toliko posvećeno temi 
stradanja kao što je to uradio Miljuš.. 
-Srećan sam što sam dao veliki doprinos 
istoriografskom prikazu Donje Gradine, a  
Miljuš je godinama stvarao na tu temu i  to 
gotovo tajio i tek na mog nagovor  ove 
svoje radove izložio u beogradskoj galeriji 
„ Haos“ 2008. godine,  istakao je Brdar. 
On je dodao i da je Miljuševe   veoma 
upečatljive grafike i slike koristio kao  
ilustracije   jasenovačke i gradinske strave  
u  svom dokumentarnom  filmu ''Gradina''. 
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-One su toliko monumentalne da, ne samo 
umjetnički, nego i faktografski, nadilaze i 
fotografiju", istakao je Brdar. 
 

 
Direktor prijedorskog Muzeja Milenko 
Radivojac rekao je da je akademski slikar 
Branko Miljuš kum Muzeja Kozare pa je 
bilo očekivano da se njegova postavka  
crteža  , kao omaž Gradini pojavi i pred 
prijedorskom publikom. 
 

 
 
On je naglasio da se Muzej Kozare ovom 
izložbom uključuje u manifestacije 
posvećene obilježavanju 65 godina od 
proboja logoraša iz ustaškog logora 
Jasenovac. Radovi koje je ovom prilikom  
izložio akademski slikar Branko Miljuš, 
inače rođen u Dragotinji, ostaće trajno u 
vlasništvu Muzeja Kozare. 

 
„Limunacija“ oduševila Prijedorčane 
 
U Prijedorskom pozorištu je 27.aprila   
premijerno izvedena drama  „ Limunacija“  
po tekstu  pisca Dušana Kovačevića  i u 
režiji mladog Marka Misirače kome je ovo 
diplomska predstava na beogradskoj 
Akademiji  dramskih umjetnosti.Ako je 
suditi  po reakciji publike za vrijeme i 
naročito nakon njenog završetka,kada je 
glumce  i režisera nagradila zasluženim 
dugotrajnim aplauzom,predstava će se 
dugo  zadržati na repertoaru ove pozorišne 
kuće. 

   
 
Pisac je ovu dramu  po motivima 
pripovjetke Stevana Sremca „Na selu“  
napisao prije deset godina i u njoj se bavi  
mentalitetom srpskog čovjeka koji   zbog  
straha od novog  nije unatoč nevoljama sa 
kojima se suočava, voljan  na društvene 
promjene. 
Režiser Marko Misirača  je nakon 
predstave, a pod uticajem dobre reakcije 
publike na predstavu istakao da je rano da 
govori o kompletnim utiscima. 
- Ali prvi su pokazali da su glumci  svojim 
kreacijama  od samog početka publiku u 
potpunosti   uveli u predstavu,jer je ona  na 
pravi način reagovala u toku predstave, 
kazao je Misirača. 
U predstavi  je pored kompletnog 
glumačkog ansambla  prijedorskog 
pozorišta nastupilo i više banjalučkih 
glumaca.„Limunacija“ je bila  treća 
premijerna predstava u 57.sezoni 
prijedorskog pozorišta, a ona je  prva 
predstava koju je ova  pozorišna kuća  
realizovala u saradnji  sa Centrom  za 
informisanje i kulturu  iz Kozarske  
Dubice. 
 
_________________________________   
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